

基督徒的愛 Christian Love (4)

基督徒之間的愛

Christian love among Christians

(9) 愛是不計算人的惡 Love thinks no evil; it keeps no record of wrongs; it keeps no record of being wronged; it takes not account of evil

(10) 愛是不喜歡不義 Love does not rejoice in evil / in iniquity/ in wrongdoing; it never glad when others go wrong; it is not glad about injustice.

(11) 愛是只喜歡真理 Love rejoices in the truth (integrity, honesty)

(12)愛是凡事包容 Love bears all things; it always protects

➤ (彼得前書 1 Peter 4:8)

8最要緊的是彼此切實相愛，因為愛能遮掩許多的罪。

8 And above all things have fervent love for one another, for “love will cover a multitude of sins.”

➤ (箴言 Proverbs 11:13)

13往來傳舌的，洩漏密事；心中誠實的，遮隱事情。

13 A talebearer reveals secrets, but he who is of a faithful spirit conceals a matter.

(13) 愛是凡事相信 Love believes all things; it always trusts; it never loses faith; it is ever ready to believe the best of every person; it trusts God always

(14) 愛是凡事盼望 Love hopes all things; it always hopes; it is always hopeful; its hopes are fadeless under all circumstances

(15) 愛是凡事忍耐 Love endures all things; it always perseveres; it endures without limit; it endures through every circumstance

基督徒愛的源頭

The source of Christian love

1. 聖靈 The Holy Spirit

➤ (羅馬書 Romans 5:5)

5 盼望不至於羞恥，因為所賜給我們的聖靈將神的愛澆灌在我們心裡。

5 Now hope does not disappoint, because the love of God has been poured out in our hearts by the Holy Spirit who was given to us.

➤ (加拉太書 Galatians 5:22)

22 聖靈所結的果子，就是仁愛...

22 But the fruit of the Spirit is love...

2. 神 God

➤ (約翰一書 1 John 4:16)

16 神愛我們的心，我們也知道也信。神就是愛；住在愛裡面的，就是住在神裡面，神也住在他裡面。

16 And we have known and believed the love that God has for us. God is love, and he who abides in love abides in God, and God in him.

➤ (彼得後書 2 Peter 1:4)

4 因此，他已將又寶貴又極大的應許賜給我們，叫我們既脫離世上從情慾來的敗壞，就得與神的性情有分。

4 by which have been given to us exceedingly great and precious promises, that through these you may be partakers of the divine nature, having escaped the corruption that is in the world through lust.

3. 耶穌基督 Jesus Christ

➤ (歌羅西書 Colossians 3:4)

4 基督是我們的生命，他顯現的時候，你們也要與他一同顯現在榮耀裡。

4 When Christ, who is your life, appears, then you also will appear with him in glory.

(加拉太書 Galatians 2:20 a)

20 我已經與基督同釘十字架，現在活著的不再是我，乃是基督在我裡面活著 ...

20 I have been crucified with Christ and I no longer live, but Christ lives in me. ..

聯於源頭 Remain connected to the source

➤ (約翰福音 John 15:5)

5 我是葡萄樹，你們是枝子。常在我裡面的，我也常在他裡面，這人就多結果子；因為離了我，你們就不能做甚麼。

5 "I am the vine, you are the branches. He who abides in Me, and I in him, bears much fruit; for without Me you can do nothing.

1. 遵守神的命令 Obey His commandments

➤ (約翰一書 1 John 3:24)

24 遵守神命令的，就住在神裡面；神也住在他裡面。我們所以知道神住在我們裡面是因他所賜給我們的聖靈。

24 Now he who keeps His commandments abides in Him, and He in him. And by this we know that He abides in us, by the Spirit whom He has given us.

2. 順服聖靈 Obey the Holy Spirit

(約翰一書 1 John 2:27)

27 你們從主所受的恩膏常存在你們心裡，並不用人教訓你們，自有主的恩膏在凡事上教訓你們。這恩膏是真的，不是假的；你們要按這恩膏的教訓住在主裡面

27 But the anointing which you have received from Him abides in you, and you do not need that anyone teach you; but as the same anointing teaches you concerning all things, and is true, and is not a lie, and just as it has taught you, you will abide in Him.。

(歌林多前書 1 Corinthians 13:4-5)

4 愛是恆久忍耐，又有恩慈；愛是不嫉妒；
愛是不自誇，不張狂，5 不做害羞的事，
不求自己的益處，不輕易發怒，不計算人的
惡，

4 Love suffers long and is kind; love does not envy;
love does not parade itself, is not puffed up; 5 does
not behave rudely, does not seek its own, is not
provoked, thinks no evil;

Him.。

(歌林多前書 1 Corinthians 13:6-7)

6 不喜歡不義，只喜歡真理；7 凡事包容，
凡事相信，凡事盼望，凡事忍耐。

6 does not rejoice in iniquity, but rejoices in the truth;
7 bears all things, believes all things, hopes all things,
endures all things.

(歌林多前書 1 Corinthians 13:8,13)

8 愛是永不止息。先知講道之能終必歸於無有；說方言之能終必停止；知識也終必歸於無有。 8 Love never fails. But where there are prophecies, they will cease; where there are tongues, they will be stilled; where there is knowledge, it will pass away.

13 如今常存的有信，有望，有愛這三樣，其中最大的是愛。 13 And now these three remain: faith, hope and love. But the greatest of these is love

➤ (馬太福音 Matthew 24:36-37)

36 那日子，那時辰，沒有人知道，連天上的使者也不知道，子也不知道，惟獨父知道。37 挪亞的日子怎樣，人子降臨也要怎樣。

36 “But about that day or hour no one knows, not even the angels in heaven, nor the Son, but only the Father. 37 As it was in the days of Noah, so it will be at the coming of the Son of Man.

➤ (馬太福音 Matthew 24:38-39)

38 當洪水以前的日子，人照常吃喝嫁娶，直到挪亞進方舟的那日；39 不知不覺洪水來了，把他們全都沖去。人子降臨也要這樣。

38 For in the days before the flood, people were eating and drinking, marrying and giving in marriage, up to the day Noah entered the ark; 39 and they knew nothing about what would happen until the flood came and took them all away. That is how it will be at the coming of the Son of Man.

➤ (帖撒羅尼迦前書 1 Thessalonians 5:2-3)

2 因為你們自己明明曉得，主的日子來到，好像夜間的賊一樣。

3 人正說平安穩妥的時候，災禍忽然臨到他們，如同產難臨到懷胎的婦人一樣。他們絕不能逃脫。

2 for you know very well that the day of the Lord will come like a thief in the night. 3 While people are saying, "Peace and safety," destruction will come on them suddenly, as labor pains on a pregnant woman, and they will not escape.

➤ (以賽亞書 Isaiah 55:6)

6 當趁耶和華可尋找的時候尋找他，相近的時候求告他。

6 Seek the Lord while he may be found; call on him while he is near.